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Protokół podlega udostępnieniu na zasadach określonych w ustawie z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do 

informacji publicznej (t.j. Dz. U. z 2022 poz. 902), z ograniczeniami wynikającymi z art. 5 tej ustawy. W całym 

protokole wyłączono dane osobowe ze względu na prywatnośd osób fizycznych – podstawa wyłączenia art. 5 

ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej w zw. z art. 23 ustawy z dnia 23 

kwietnia 1964 roku Kodeks cywilny. Wyłączenia dokonała Katarzyna Nowicka Inspektor ds. kancelaryjnych Rady 

Miejskiej w Ornecie. 

Rada Miejska w Ornecie        Protokół zanonimizowany 

 

Protokół nr 11/2023 

LXV Sesja w dniu 25 października 2023 zwołana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ornecie  

w dniu 13 października 2023 r. na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2023 poz. 40 ze zm.). 

Obrady transmitowane i nagrywane przez Urząd Miejski w Ornecie – rejestracja dźwięku i obrazu. 

Miejsce obrad: Sala Sesyjna Urzędu Miejskiego w Ornecie. 

Obrady rozpoczęto 25 października 2023 o godz. 16:00, a zakooczono o godz. 17:37 tego samego 

dnia. 

Obecni radni Rady Miejskiej w Ornecie: według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1  

do protokołu sesji.  

Goście według listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokołu sesji. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Krzysztof Jan Banucha  

2. Dariusz Butkiewicz 

3. Ryszard Franciszek Ferenc 

4. Marcin Krzysztof Jotko  

5. Piotr Junko 

6. Adam Paweł Kaczmarek  

7. Danuta Kamioska  

8. Daniel Kogut  

9. Bogdan Kowieszko 
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10. Marzena Maria Ołtuszewska  

11. Emil Mateusz Rooda  

12. Andrzej Salamonik  

13. Paweł Skowyrski 

14. Józef Uzar  

15. Krzysztof Marcin Widerski  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXV sesji Rady Miejskiej w Ornecie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Propozycje zmian porządku obrad.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 – druk 437. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za przyznane 

świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku 

celowego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2024-2028 – druk 438. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na 

zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 – 

druk 439. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr BRM.0007.75.2019 Rady Miejskiej w 

Ornecie z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuocze i specjalistyczne usługi opiekuocze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu ich pobierania – druk 440. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości – druk 441. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych – druk 442. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji o stanie realizacji zadao 

oświatowych za rok szkolny 2022/2023– druk 443. 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 444. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2023 r. – druk 445. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków – druk 436. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały a sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie – 

446. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Gminnej Rady 

Seniorów w Ornecie oraz nadania jej statutu – druk 447. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Orneta – druk 448. 

17. Informacja o wynikach analizy oświadczeo majątkowych. 

18. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami.  

19. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.)  

20. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkaoców w sprawach dotyczących gminy. 

21. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

22. Informacje i komunikaty. 

23. Zamknięcie obrad. 

 

1. Otwarcie LXV sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: 1,2,3, 1,2,3, 1,2,3. Bardzo proszę o zajmowanie miejsc. Bardzo 

proszę o odczytanie komunikatu. 

Radny Marcin Jotko: Informacja dla uczestników sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 25 

października 2023 roku, niebędących osobami publicznymi. Sesja Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 25 

października jest transmitowana na żywo i rejestrowana w formie dźwięku i obrazu przez Urząd 

Miejski w Ornecie. Nagranie sesji jest udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 

internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie. Uczestnicy sesji niebędący osobami publicznymi przed 

rozpoczęciem sesji mogą zgłosid Przewodniczącemu Rady Miejskiej wniosek o ochronę ich wizerunku. 

Niezgłoszenie takiego wniosku oznacza wyrażenie zgody na prezentację ich wizerunku podczas 

transmisji sesji i publikacji nagrania sesji w BIP i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w 

Ornecie. 
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Przewodniczący Rady Józef Uzar: Otwieram 65 sesję Rady Miejskiej. Bardzo serdecznie witam 

wszystkich paostwa radnych. Witam Burmistrza Ornety Ireneusza Popiela. Zastępcę Burmistrza pana 

Andrzeja Gierlofa. Skarbnika Gminy panią Annę Kich. Radca Prawnego Urzędu pana Krzysztofa 

Gulbinowicza. Witam członka Rady Powiatowej Warmiosko-Mazurskiej Izby Rolniczej w Powiecie 

Lidzbarskim pana Mirosława Zdunka. Witam sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli 

mieszkaoców, kierowników jednostek organizacyjnych, pracowników Urzędu Miejskiego, 

mieszkaoców naszej gminy. Szczególnie serdecznie witam na dzisiejszej sesji delegację Orneckiego 

Stowarzyszenia Wspierania Osób Niepełnosprawnych, na czele z Prezesem panem Stefanem Kołodą. 

Przechodzimy do realizacji porządku dzisiejszego posiedzenia. Zamykamy punkt 1. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Bardzo proszę wszystkich paostwa o naciśnięcie przycisku kworum. 12 obecnych, 3 nieobecnych. 

Sesja dzisiejsza jest prawomocna, możemy podejmowad wszelkie uchwały. Zamykamy... Przed 

przejściem przepraszam... Aha przechodzimy do punktu 3. Zamykamy punkt 2. 

 

3. Propozycje zmian porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 3. Propozycje zmian w porządku obrad. 

Czy ktoś z paostwa ma jakieś propozycje dotyczące porządku obrad? Nie widzę.  

W takim razie, zanim przejdziemy do następnego punktu, to przejdziemy teraz do wystąpienia pana 

Andrzeja Koniecko, który w imieniu Stowarzyszenia przedstawi informację dla radnych. Bardzo 

proszę. 

Andrzej Koniecko, Orneckie Stowarzyszenie Wspierania Osób Niepełnosprawnych, członek zarządu: 

Dzieo dobry, halo. Dzieo dobry. Panie Przewodniczący, panie Burmistrzu, panie i panowie radni 

zebrani na posiedzeniu Rady Miejskiej. W wyniku spotkao, powstała taka propozycja, żeby 

przedstawid działalnośd Orneckiego Stowarzyszenia w zakresie zagospodarowania budynku na 

terenie byłej jednostki wojskowej a mianowicie izby chorych a przy okazji jeszcze inne historie, które 

jak żeśmy podsumowali, to warto o tym wspomnied. Orneckie Stowarzyszenie Osób 

Niepełnosprawnych działa od 2003 roku, zostało oficjalnie zarejestrowane w sądzie gospodarczym 13 

października 2003 r. Obchodzimy 20-lecie działalności i przez to ostatnie 20 lat, to Orneckie 

Stowarzyszenie prowadzi warsztaty terapii zajęciowej w Ornecie. od 2005 roku jesteśmy organizacją 

pożytku publicznego. Jeszcze jedna data, szanowni paostwo za rok na wiosnę 2024 roku Warsztaty 

Terapii Zajęciowej będą obchodziły 30-lecie funkcjonowania. 30 lat ta instytucja na terenie naszego, 

naszego, naszej gminy funkcjonuje. Na początku było to prowadzone przez Spółdzielnię Inwalidów 
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Warmia, natomiast od 2003 roku jest prowadzone przez Orneckie Stowarzyszenie. Cele 

Stowarzyszenia, tak jak Paostwo widzą, organizowanie różnego rodzaju form wsparcia dla osób z 

niepełnosprawnościami, tworzenie warunków do pełnego i aktywnego udziału w życiu społecznym, 

przeciwdziałanie różnym formom dyskryminacji osób z niepełnosprawnościami. Głównym zadaniem 

statutowym Stowarzyszenia jest prowadzenie warsztatów terapii zajęciowej. I króciutko co my tam, 

w tej robimy. Mianowicie, Warsztaty mają 6 pracowni tematycznych: gospodarstwa domowego, 

robótek ręcznych, pracownie multimedialno-komputerową, szwalniczą, zajęd technicznych, 

majsterkowania, plastycznych zajęd świetlicowych. W warsztatach uczestnicy 30 uczestników, bierze 

udział, to jest 6 grup po 5 osób. Zatrudnienie to jest 10 pracowników etatowych, którzy obsługują, 

uczą, pomagają, szkolą, nadzorują, tych 30 osób plus psycholog. Proszę paostwa i o 2011 roku, ja 

trochę dat tutaj, niestety muszę podawad, Warsztaty Terapii Zajęciowej znajdują się przy ulicy 

Przemysłowej w budynku spółdzielni mieszkaniowej. Warunki jakie tam są, wiem, że częśd z paostwa 

było i widziało. To już jest ponad 10 lat, warunki nie są, ja mówię bardzo delikatnie, oględnie, nie są 

dobre dla funkcjonowania tego warsztatu. Uczestnicy, pracownicy, tam przebywają 7-8 godzin 

dziennie. Jest to właściwie ze słabym dostępem do światła dziennego i wiele różnych parametrów, 

które te pomieszczenia nie spełniają, ale, ale tam funkcjonują. Te 40 osób, to na 1 osobę przypada 5 

m, z komuni..., z pomieszczeniami, czyli pracowniami, korytarzami, ubikacjami, etc., szatnią i tak 

dalej, i tak dalej. Jest to naprawdę, warunki te są skromne. I dlatego Stowarzyszenie już od kilku lat 

czyniło starania pozyskania jakiegoś obiektu gdzie moglibyśmy ewentualnie te Warsztaty Terapii 

Zajęciowej przenieśd i stworzyd normalne warunki do funkcjonowania tego typu instytucji, które 

spełniają normy i po wielu, powiedzmy, różnych koncepcjach, udało nam się trafid na budynek, 

mianowicie ten przy ulicy Braniewskiej. Wpierw tutaj była podpisana umowa użyczenia z Urzędem, z 

władzami gminy. Natomiast 25 maja ubiegłego roku został zawarty akt notarialny, sprzedaży, nie 

ukrywam po bardzo dużej, atrakcyjnej, upuście. Dla *niezrozumiale+ nie bylibyśmy w stanie zapłacid 

tyle za ten budynek, ile on został wyceniony, natomiast jest taka furtka prawna, że jednostki 

użyteczności publicznej mogą ze znaczną zniżką taki obiekt nabyd. Co za zgodą Rady, Burmistrza 

udało nam się tego dokonad, w ubiegłym roku w maju. Jaka jest sytuacja na dzieo dzisiejszy? Proszę 

paostwa mamy zawartą umowę na opracowanie dokumentacji pod nazwą ,,Koncepcja funkcjonalno-

użytkowego obiektu . Jak paostwo widzą ten budynek, powierzchnia użytkowa to jest 537 m, to jest 

prawie 2 razy tyle, niż funkcjonujemy obecnie. Proszę dalej. Co będziemy tam robili? Proszę paostwa 

to jest zakres, będziemy realizowane takie usługi, taka działalnośd, jak tu jest podzielona na te 4 

grupy. Działalnośd bytowa, edukacyjna, rehabilitacyjna i interpersonalne zabawy, gry, tego typu 

podobne zajęcia, w dalszym ciągu będziemy, będziemy prowadzid 6 pracowni i jak paostwo widzą na 

tym tutaj slajdzie to jest rzut parteru, tego głównego budynku, bo jak gdyby ten budynek składa się z 



6 

 
BRM.0002.10.2023 Protokół nr 11/2023 LXV sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 25 października 2023 r. 
 

2 brył. 1 jest piętrowa a obok jest, znaczy połączony razem parterowy, więc to jest partner tu są 4 

pracownie plus sala do zajęd rehabilitacji, plus świetlica. I na 1 piętrze, jest troszeczkę mniejszy, ta 

główna bryła budynku tu następne 2 pracownie. I proszę paostwa i tu zwrócę taką uwagę. Te 

pracownie plus sala do rehabilitacji ruchowej 270 metrów, a funkcjonujemy na 217. Proszę sobie 

wyobrazid i przemyśled w jakich warunkach funkcjonujemy. Również jest bardzo atrakcyjne otoczenie 

tego budynku które zamierzamy, jeśli się nie uda na początku, to etapami, doprowadzid do stanu 

takiego powiedzmy pełnego zagospodarowania. Proszę paostwa Stowarzyszenie ma wpływy ze 

składek własnych, z darowizn. Nie ukrywam, że w ostatnim okresie czasu, dzięki naszym staraniom, 

zarządu i rodziców udało nam się zgromadzid taką kwotę, że z własnych środków zleciliśmy 

oprowadzanie, opracowanie tego typu dokumentacji. Nie będę wchodził w szczegóły ale jest to w 

granicach 100 000 zł i mamy na to pokrycie, żeby to zapłacid. To opracowanie będzie gotowe w 

miesiącu styczniu 2024. Wiemy na dzieo dzisiejszy skąd można pozyskad 50% środków na remont 

tego obiektu, natomiast poszukujemy i liczymy, że jak zostaną odblokowane środki unijne, że drugie 

50% środków pozyskamy z innych źródeł. Uda nam się to uzupełnid, z jednego źródła z drugiego 

źródła i doprowadzid ten obiekt, to jest aktualnie jego wygląd tego obiektu, doprowadzid do 

użyteczności i żeby on funkcjonował i był przydatny i realizował te cele dla osób z 

niepełnosprawnościami. Pewnie padnie pytanie, ile to będzie kosztowało? Ja wiem z grubsza, to jest 

w granicach 2-2.5 milionów złotych. Uprzedzam pytanie i o takich środkach no próbujemy się wziąd 

za bary z rzeczywistością i stworzyd warunki dla osób z niepełnosprawnościami, żeby mieli gdzie 

funkcjonowad, pracowad, uczyd się i bytowad. Dziękuję. Jeżeli będą pytania... *brawa z sali+ Są tu ze 

mną, obecny cały zarząd, jest pani kierownik Warsztatów, Warsztatów Terapii Zajęciowej. I proszę 

paostwa, nie bez kozery podajemy tak, jesteśmy organizacją pożytku publicznego. Mamy numer KRS, 

czyli jesteśmy zarejestrowani w sądzie gospodarczym. Zwracamy się z prośbą o możliwości 

przekazywania środków i rozdamy paostwu ulotki, paostwu radnym może też nas wesprzecie. 

Dziękuję. *Brawa z sali+  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję panu Andrzejowi Koniecko. Czy ktoś z paostwa może ma 

pytania do tego? Chcecie paostwo coś jeszcze wiedzied więcej? Dzięki, że Stowarzyszenie. Proszę pan 

radny Widerski. 

Radny Krzysztof Widerski: Panie Andrzeju, no cel jak najbardziej szczytny i dobra robota, z tym, że 

wydaje mi się, że te 2 miliony to taki skromny budżet, bo to byd może obejmuje zagospodarowanie 

takie zewnętrzne budynku, ale doposażenie w środku i tak dalej, to ja nie wiem, czy tak skromnie 

mówiąc, czy kilkukrotnie nie będzie wyższa ta kwota? 

Andrzej Koniecko, Orneckie Stowarzyszenie Wspierania Osób Niepełnosprawnych, członek zarządu: 

Wyposażenie zabierzemy z tego co mamy. Natomiast ja jestem po rozmowach z projektantem te 
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kwoty, które rzuciłem to nie jest mój, z grubsza poprosiłem o koszt realizacji tego remontu, płotu, 

przyłączy, żeby to funkcjonowało. No może tam bez jakichś powiedzmy, nie wiem, może 

zrezygnujemy z jakichś parkingów utwardzonych, na początek. *z sali niezrozumiale+ Cały budynek ma 

odpowiadad normom. Czyli tak, normom cieplnym, normom budowlanym, normom, które wymagają, 

żeby tego typu przedsięwzięcie i uczestnicy pracowali. Odpowiednia ilośd łazienek, pokoi. Do tej pory 

przez 30 lat, nie było, nie mieliśmy pokoju dla indywidualnej pracy psychologa, tam jest przewidziana. 

Taki powinien byd. Psycholog jest cały czas na umowę zlecenie zatrudniony i w miarę powiedzmy no, 

zaistniałych sytuacji i potrzeb z tymi uczestnikami warsztatów, z tymi osobami z 

niepełnosprawnościami współpracuje i udziela terapii, porad. Ja się na tym nie znam zupełnie, ale to 

jest na co dzieo realizowane. Realizowane. No także jak trzeba rozmowy indywidualnej to gdzieś się 

tam w kącie spotykają. Zresztą jak paostwo zauważyli te pomieszczenia są wygradzane meblami, tam 

nie ma żadnych ścianek. To była jedna wielka sala. Myśmy to podzielili, żeby porobid, powiedzmy 

sobie, no pracownie szwalniczą, plastyczną i tak dalej. *z sali niezrozumiale+ Zobaczymy. Ja jestem, 

znaczy powiedziałem, ja nic nie obiecuję. Spróbujemy się zabrad za to inaczej, spróbujemy, 

rozpoczęliśmy, samo zlecenie opracowania, bo żeby się gdzieś ubiegad o dofinansowanie to musimy 

dokumenty, częśd dokumentacji, nie całe, ale częśd dokumentacji, co w tej chwili jest realizowane. 

Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Czy ktoś jeszcze z paostwa ma pytania? Dziękuję bardzo panu 

Andrzejowi Koniecko. Dziękuję przedstawicielom stowarzyszenia, że paostwo chcieliście przedstawid 

nam informacje na temat tego budynku, bo były takie pytania, zainteresowanie, więc myślę, że 

wtedy, w tej chwili, jesteś uspokojeni. A kwestia czy się uda wybudowad? Życzymy Stowarzyszeniu jak 

najlepiej. Paostwo wiecie, że, że to nie jest łatwa sprawa, ale trzymamy kciuki. Mamy nadzieję, że 

paostwo dokooczycie to sukcesem. A my się będziemy wszyscy cieszyd, bo to będzie 

zagospodarowany jakiś fragment naszego miasta. Jeżeli nie ma pytao to zamykamy punkt 3. 

 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 – druk 437. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 4. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie ustanowienia programu osłonowego w ramach wieloletniego rządowego programu ,,Posiłek 

w szkole i w domu na lata 2024-2028, druk 437. Ten projekt uchwały był opiniowany na wspólnym 

posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa radnych ma pytania do 

tego projektu? Nie ma, ale zanim przejdziemy do głosowania to najpierw sprawdzimy kworum.  

Bardzo proszę wszystkich paostwa o przyciśnięcie przycisku kworum. Pani Danuta Kamioska, Pan 

Widerski jeszcze. Dziękuję. W tej chwili w sesji uczestniczy 13 radnych. Dalej jesteśmy zdolni 



8 

 
BRM.0002.10.2023 Protokół nr 11/2023 LXV sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 25 października 2023 r. 
 

podejmowad uchwały. Jeżeli nie ma pytao do tego projektu uchwały, to przejdziemy do głosowania. 

Proszę włączyd głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Za 13 radnych, uchwała 

została podjęta. Zamykamy punkt 4. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia programu 

osłonowego w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 

2028 – druk 437.  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13)Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

NIEOBECNI (2) Dariusz Butkiewicz, Emil Mateusz Rooda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia 

programu osłonowego w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2024 2028 – druk 437, stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.51.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 października 2023 r. - stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu sesji. 

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za przyznane 

świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku 

celowego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2024-2028 – druk 438. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za przyznanie świadczenia z pomocy społecznej w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu na lata 2024-2028, druk 438. Ten projekt uchwały 

był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z 

paostwa radnych ma albo wnioski do tego projektu? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Kto jest 

za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 5. 
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Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

za przyznane świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci 

zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2024-2028 – druk 438. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13)Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

NIEOBECNI (2) Dariusz Butkiewicz, Emil Mateusz Rooda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad 

zwrotu wydatków za przyznane świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028 – druk 438, stanowi załącznik nr 5 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.52.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 października 2023 r. - stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu sesji. 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci 

zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2024-2028 – druk 439. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 6 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w 

formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu na lata 2024-2028, druk 439. Również ten projekt 

był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z 

paostwa ma uwagi, albo wnioski, albo pytania do tego projektu? Nie widzę. Przechodzimy do 
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głosowania. Kto z Paostwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za, uchwała 

została podjęta. Zamykamy punkt 6. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w 

postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i 

w domu” na lata 2024-2028 – druk 439. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13)Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

NIEOBECNI (2) Dariusz Butkiewicz, Emil Mateusz Rooda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028 – druk 439, stanowi załącznik nr 7 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.53.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 października 2023 r. - stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu sesji. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr BRM.0007.75.2019 Rady Miejskiej w 

Ornecie z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuocze i specjalistyczne usługi opiekuocze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu ich pobierania – druk 440. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 7 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 listopada 2019 roku w sprawie 

ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuocze i specjalistyczne 

usługi opiekuocze, z wyłączeniem specjalistycznych usług dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu ich 

pobierania, druk 440. I ten projekt też na wspólnym posiedzeniu komisji stałych otrzymał opinię 
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pozytywną. Czy ktoś z paostwa ma pytania albo uwagi do tego projektu? Nie widzę, przechodzimy do 

głosowania. Kto z Paostwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 za głosów za, uchwała 

została podjęta. Zamykamy punkt 7. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr BRM.0007.75.2019 

Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuocze i specjalistyczne usługi opiekuocze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu ich pobierania – druk 440. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

NIEOBECNI (2) Dariusz Butkiewicz, Emil Mateusz Rooda.  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 

BRM.0007.75.2019 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuocze i specjalistyczne usługi 

opiekuocze, z wyłączeniem specjalistycznych usług dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu ich 

pobierania – druk 440, stanowi załącznik nr 9 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.54.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 października 2023 r. - stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu sesji. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości – druk 441. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, druk 444. Ten projekt uchwały był 

opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z 

paostwa radnych ma pytania lub uwagi do tego projektu? Pan radny Junko, bardzo proszę. 

Radny Piotr Junko: Dziękuję za głos, dzieo dobry. Panowie Burmistrzowie, szanowni paostwo. W 

związku z tym, że ten projekt uchwały dotyczy większości mieszkaoców naszej gminy to prosiłbym o 

przedstawienie trochę dokładniejszych informacji. W ogóle o przedstawienie informacji jak się 
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kształtują stawki na przyszły rok. Jaka jest propozycja, bo my radni wiemy, że jest proponowana 

podwyżka i dlaczego akurat, według mnie oczywiście, dosyd znacząca podwyżka, bo 15%. No i skąd 

ona wynika według paostwa. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Referentem projektu uchwały jest pan Jacek Bobrowski, 

bardzo proszę. A pan Burmistrz jeszcze, bardzo proszę panie Burmistrzu, proszę się zgłosid. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni paostwo, za chwilę 

oczywiście chciałem poprosid pana Jacka o zabranie głosu, który jest referentem uchwały, który 

przygotowywał ten projekt. Te 15% dzisiaj wynika z sytuacji, która ma miejsce w naszym kraju. My od 

początku kiedy jesteśmy w urzędzie, mówiliśmy o inflacyjnej podwyżce. Dzisiaj oczywiście te 15% jest 

to średnia, jest średnią inflacją, która jest w naszym kraju. Mówi się o 12%, mówi się o 11%, mówi się 

o tym, że Główny Urząd Statystyczny, który chociażby daje nam także wskaźniki dotyczące 

podwyższania podatku rolnego. Dzisiaj mamy 17 bodajże %, jeżeli dobrze pamiętam, koło nawet 20%, 

więc my zastosowaliśmy stawkę 15%, uśredniając sobie ten wskaźnik. Oczywiście każdy % to brak 

środków do budżetu. Przypomnę tylko paostwu, żebyście też mieli tego świadomośd, że budżet 

gminy Orneta to także wydatki tego budżetu i wpływ wszystkich dookoła, którzy na nas nie tylko 

wymuszają, ale także naliczają nam kwoty, które my musimy płacid. Chociażby Energia, chociażby 

minimalne wynagrodzenie pracowników. To są pieniądze, które dzisiaj nas także dobijają. Ja mam 

świadomośd tego, bo wiem dokładnie jak to działa. 1 podwyżka będzie spiralą, która napędzi inflację, 

ale niestety my dzisiaj musimy się jako władze samorządowe, w tym czasie, w którym mamy 

trudnym, jeszcze raz to przypomnę, nigdy nie podwyższaliśmy podatków więcej, jak tylko o inflację i 

ten wskaźnik jest uśrednioną, według nas, inflacją. W momencie kiedy inflacja w Polsce będzie 2%, to 

możecie byd paostwo pewni, że taka propozycja będzie podwyżki podatku, dziękuję. I proszę pana 

Jacka, jeżeli oczywiście mogę panie Przewodniczący. Dziękuję, proszę Pan Jacek Bobrowski. 

Pracownik Urzędu Miejskiego w Ornecie Jacek Bobrowski: Szanowni paostwo pozwolę sobie 

odczytad, jak wygląda propozycja stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok. Od gruntów 

związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej 1,21 zł. Pod wodami powierzchniowymi 

stojącymi lub wodami wód płynących, 6,46 zł, pozostałe 47 groszy. Niezabudowane objęte obszarem 

rewitalizacji 49 groszy. Od budynków mieszkalnych 1,09 zł. Od budynków związanych z 

prowadzeniem działalności gospodarczej 30,28 zł. Budynki zajęte na prowadzenie działalności 

gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym 15,04 zł. Budynki związane z 

udzielaniem świadczeo zdrowotnych 6,56 zł. Budynki pozostałe 10,10 zł i od budowli 2%. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Czy ktoś z paostwa ma jeszcze pytania albo uwagi do tego 

projektu uchwały? Dziękuję panie Jacku. Nie widzę w takim razie przejdziemy do głosowania. Kto z 
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paostwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Pan Adam Kaczmarek jeszcze. Proszę o głos. 

Za 9, 4 wstrzymujące głosy, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 8. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości – druk 441. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (9)Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Adam Paweł Kaczmarek , Daniel Kogut , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof 

Marcin Widerski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Piotr Junko, Danuta Kamioska , Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska  

NIEOBECNI (2) Dariusz Butkiewicz, Emil Mateusz Rooda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości – druk 441, stanowi załącznik nr 11 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.55.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 października 2023 r. - stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu sesji. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych – druk 442. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, druk 442. Ten projekt był 

opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa 

radnych ma pytania albo uwagi do tego projektu? Nie widzę, przechodzimy do głosowania. Kto jest 

za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Głosów za jest 10, 3 wstrzymujące, uchwała została 

podjęta. Zamykamy punkt 9. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych – druk 442. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (10) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Adam Paweł Kaczmarek , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, 

Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Piotr Junko, Danuta Kamioska , Marzena Maria Ołtuszewska  
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NIEOBECNI (2) Dariusz Butkiewicz, Emil Mateusz Rooda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych – druk 442, stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.56.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 października 2023 r. - stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu sesji. 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji o stanie realizacji zadao 

oświatowych za rok szkolny 2022/2023– druk 443. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie przyjęcia informacji o stanie realizacji zadao oświatowych za rok szkolny 2022/2023, druk 

443. Ten projekt uchwały był opiniowany na Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw 

Społecznych i wspólnym posiedzeniu komisji stałych, otrzymał opinię pozytywną. Paostwo przed sobą 

macie do wymiany 2 kartki, które, o których pan inspektor mówił, błędne kartki, w tej chwili ma 

dostaliście prawidłowe. Czy ktoś z paostwa ma pytania albo uwagi do tego projektu? Do raportu? Nie 

widzę, w takim razie przechodzimy do głosowania. Kto z Paostwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje? Za 13 głosów. Uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 10. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji o stanie 

realizacji zadao oświatowych za rok szkolny 2022/2023– druk 443. 

 Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13)Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

NIEOBECNI (2) Dariusz Butkiewicz, Emil Mateusz Rooda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji 

o stanie realizacji zadao oświatowych za rok szkolny 2022/2023– druk 443, stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.57.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 października 2023 r. - stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu sesji. 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 444. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 11. rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 

2023-2034, druk 444. Ten projekt był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałej, otrzymał 

opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa radnych ma pytania albo uwagi do tego projektu? Nie widzę, w 

takim razie przechodzimy do głosowania. Kto z Paostwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje? 11 głosów za, 2 wstrzymujące, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 11. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 444. 

Wyniki głosowania ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (11) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Adam Paweł Kaczmarek , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej 

Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Piotr Junko, Danuta Kamioska 

NIEOBECNI (2) Dariusz Butkiewicz, Emil Mateusz Rooda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 444, 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.58.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 października 2023 r. - stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu sesji. 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2023 r. – druk 445. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 12 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2023 rok, druk 445. 

Projekt był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, otrzymał opinię pozytywną. Czy 

ktoś z paostwa ma pytania? Jest pan Radny Junko, bardzo proszę. 

Radny Piotr Junko: Dziękuję za głos. Analizując ten projekt uchwały, no jedna kwestia budzi moje 

wątpliwości. To jest odnośnie odszkodowania, które zasądzonego wyroku, który musimy w związku z 
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tym wypłacid firmie ........, zasądzoną kwotę, tutaj nie mogę powiedzied ci dokładnie jaka, bo mi się 

nie otwiera ten projekt, ale tam jest 30, między 35 a 40 000 zł. I tak próbuję sobie przypomnied jak 

była realizacja tego projektu i ewentualny moment rozliczenia, czy pan Burmistrz, lub ktoś kto był 

odpowiedzialny za to, konsultował tą karę umowną 100 000 zł, która została naliczona na firmę 

wykonującą usługę, z kimkolwiek. A jak tak, to z kim, bo nie przypominam sobie, żeby Rada Miejska 

została o tym poinformowana. Jeszcze mam odnośnie tego projektu uchwały wątpliwośd, co do 

kwoty 13 tysięcy, którą musimy wydad na sprawowanie nadzoru autorskiego, na realizację zadania 

,Przebudowa drogi gminnej w Bażynach do Lejławek. Jak sobie dobrze przypominam, to jest już 

któraś zmiana, która powoduje zwiększenie wydatków na tę inwestycję w naszym budżecie. 

Zastanawiam się z czego to wynika, że co chwilę są jakieś dodatkowe, nie ujęte w pierwotnej, w 

pierwotnym budżecie, projekcie na całośd inwestycji. To prosiłbym o wytłumaczenie tych 2 spraw 

oraz przy tej okazji chciałbym podkreślid, że znowu zostają przedstawione w jednej uchwale 

budżetowej różne sprawy. Ja jestem za niektórymi przedstawionymi tutaj propozycjami, a za 

niektórymi nie jestem. I muszę to wyrazid w jednym głosowaniu, to chciałbym tylko podkreślid, 

dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Już o tym rozmawialiśmy, taka jest procedura uchwalania budżetu i 

tego nie zmienimy. Bardzo proszę pan Burmistrz Ireneusz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Szanowni paostwo odpowiadając, odpowiadając na pytanie dotyczące 

Bażyn, odpowie kolega Zastępca. Natomiast, jeżeli chodzi o .........., to oczywiście nie to, że nie 

musieliśmy, ale nawet byś nie przypuszczali, że musimy o każdym szczególe informowad Radę 

Miejską. To jest normalna procedura, którą stosujemy od lat wobec każdego przedsiębiorcy, który 

podpisuje, wykonawcy, przepraszam to przedsiębiorcy także, wykonawcy inwestycji, który taką 

inwestycję wykonuje. My jesteśmy po przejściach, bym tak powiedział, dotyczących kontroli 

Najwyższej Izby Kontroli może też tego paostwo nie pamiętacie, ale to było w latach 2015 -18, kiedy 

mieliśmy kontrolę Najwyższej Izby Kontroli, i kiedy właśnie wtedy nam pewne rzeczy także wytknięto. 

O mały włos nie doszło do skazania naszych pracowników właśnie za to, że chcieliśmy pokazad swoją 

tylko dobrą twarz nie mając ,,twardych czterech liter”.  I dzisiaj biorąc pod uwagę tamte przejścia, 

nauczeni doświadczeniem, naliczyliśmy kary dla wykonawcy chociażby za to, że nie wypełnił umowy i 

zapisów tej umowy dotyczących zatrudnienia 2 osób bezrobotnych. Taki zapis był formalnie wpisany. 

Wykonawca to podpisał. W momencie kiedy doszło, przepraszam, że tak mówię obrazowo, ale to 

trzeba tak powiedzied, żeby wszyscy mieszkaocy także wiedzieli o co chodzi. W momencie kiedy 

doszło do rozliczania i my chcieliśmy od nich dokumenty, to tych dokumentów odnośnie średniego 

zatrudnienia po prostu nie otrzymaliśmy. W związku z tym zgodnie z prawem, jeszcze raz to 

podkreślę, naszych 2 pracowników o mały włos nie zostało skazanych i nie postawiono im zarzutów. 
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Musieliśmy przez 4 lata także się bronid w tamtym czasie. I to oni na siebie wzięli odpowiedzialnośd 

za to co było, i to oni jeździli na przesłuchania do prokuratora, to on jeździ na rozprawę sądową w 

podobnej sprawie, w związku z tym postanowiliśmy, że idziemy jeżeli będą chcieli, tak, to idziemy w 

takie rozwiązanie, że nawet sami na spotkaniu to powiedzieliśmy, że szanowni paostwo, musicie nas 

zrozumied, my tak jak teraz przed chwilą powiedziałem, nie możemy paostwu przymknąd oka i 

powiedzied ok, wypłacamy pieniądze, bo w momencie kontroli, która by była, a będzie taka bo wiem 

dokładnie, że nam nie odpuszczą ci wszyscy, którzy chcą nam zaszkodzid. Więc nauczeni 

doświadczeniem naliczyliśmy kary. I te kary są naliczone, oczywiście zgodnie z umową, zgodnie z 

prawem, zgodnie z wzorem, który był przygotowany w tym projekcie umowy i te pieniądze 

naliczyliśmy. Przegraliśmy sprawę w sądzie to jest oczywiście naturalna kolej rzeczy nie zmieniająca 

faktu, bo dzisiaj tylko dlatego zasądzono te kwoty, bo był covid i powołano się na ustawę covid-ową, 

która wspierała przedsiębiorcę. My dzisiaj mówiąc bardzo tak kolokwialnie, w następnym programie, 

przepraszam w następnym kroku, będziemy składad o te 100 000 zł, bo my te pieniądze mamy 

zabezpieczone na subkoncie, naszym subkoncie i ich nie zamierzamy na razie zwrócid. Będziemy 

oczywiście zmuszeni, bo dzisiaj gdybyśmy tego nie zrobili za chwilę przyjedzie następna kontrola 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, która powie a dlaczego pan Burmistrz zapłacił? Jak nie zapłacisz źle, 

jak zapłacisz też źle. Więc wybaczcie paostwo, ale to tak naprawdę moi pracownicy i ja na koocu 

ponosimy odpowiedzialnośd karną za decyzję. Więc stąd poszliśmy, poszliśmy w tym kierunku, żeby 

naliczyd te kary. Chcę paostwu też powiedzied, że te 37 000 zł to jest kropla w morzu z tego co my 

dzisiaj, dla naszego miasta pozyskaliśmy. Nie chodzi o pozyskane środki zewnętrzne, ale także 

oszczędności, które wykonaliśmy. I jestem gotowy to przeliczyd i to w najbliższym czasie na pewno 

będziemy chcieli pokazad, bo te 37 000 zł jest wpisane w ryzyko działalności naszego urzędu, ale to 

nie są pieniądze uwierzcie paostwo, które przerażają te kwoty mogły byd zupełnie inne. Powiem 

więcej, odpowiedzialnośd mogłaby byd większa. Proszę sobie wyobrazid teraz sytuację, w której 

wypłacamy firmie te pieniądze mając z tyłu głowy, że nie spełnili wymogu. Przypomnę tylko, ja nie 

wiem jaka była sytuacja i tu proszę może to, może złe porównanie, ale ja mniej więcej znam sprawę. 

Przypomnę tylko sprawę Burmistrza Młynar, chociażby. Ja nie chcę byd w takiej sytuacji, chod mam 

świadomośd tego, że wszystko może byd przede mną i dlatego też my się zabezpieczamy. Będziemy 

to robid, bo nie wyobrażam sobie sytuacji, w której przymykamy oko dla jakiegokolwiek 

przedsiębiorcy, który nie wypełnia tych norm. Były chyba ze 3 spotkania, prosiliśmy, że mamy jeszcze 

miesiąc, mamy jeszcze 2 tygodnie, mamy jeszcze tydzieo. Słuchajcie zróbcie wszystko, żebyście po 

prostu to mogli wykazad, bo była taka możliwośd, bo jeszcze trwała inwestycja. Mogli to zrobid, nie 

zrobili tego, bo, bo, może nie było ludzi chętnych do pracy jako bezrobotny, w związku z tym... 

Proszę? I dyscyplina finansów publicznych dla mnie, nie dla was, więc wybaczcie paostwo muszę tak 
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dzisiaj przed paostwem rygorystycznie mówid, bez pretensji oczywiście, ale chciałbym, żebyście 

zrozumieli tę drugą stronę. Jak ja dzisiaj siedzę na minie i to ja odpowiadam za finanse gminy Orneta, 

więc wybaczcie paostwo, nasi pracownicy zachowali się właściwie, profesjonalnie, unikając 

problemów w przyszłości dla nich i dla mnie. To jeżeli chodzi o ....... Jeżeli chodzi o Bażyny, to oddam 

głos, koledze Zastępcy. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę pan Burmistrz Gierlof. 

Zastępca Burmistrza Andrzej Gierlof: Szanowni paostwo, jeszcze króciutko, może wrócę do tego 

pierwszego pytania pana radnego. Trzeba zwrócid uwagę na to, że to nie są pieniądze z budżetu, tylko 

to są pieniądze wykonawcy, które zostały niewypłacone za wykonane roboty, bo wykonawca wykonał 

te roboty tylko niezgodnie z postanowieniami kontraktu niewywiązując się ze wszystkich 

postanowieo zawartych, tu chodzi o te zatrudnienie bezrobotnych. To, to jest istotna różnica, że my 

nie tracimy z budżetu tych pieniędzy. Jeżeli chodzi, i Sąd tutaj stanął na stanowisku, nie rozpatrywał 

zasadności naliczenia kar, tylko oparł się na przepisach covid-owych i pomocy przedsiębiorstwa. 

Także tak jak radca prawny, adwokat, który był tutaj obecny na komisji wspólnej w poniedziałek, 

powiedział, że jest przygotowany pozew i my nie odstąpimy od naliczenia tych kar i niech Sąd 

rozstrzygnie wtedy wysokośd tych kar, ewentualnie ich zasadnośd. Byd może, one nie będą tej samej 

wysokości 100, bo może zastosuje zasadę miarkowania kar, bo to różnie bywa w takich orzeczeniach, 

niemniej jednak my stoimy na stanowisku, że te kary były, powinny byd naliczone i będziemy tego 

dochodzid. To tak koocząc tą dyskusję, mówię, że to, to nie jest coś ekstra z naszego budżetu, który 

my dodajemy dla wykonawcy, tylko to są ich pieniądze, które zostały zatrzymane w związku z 

niewykonaniem należytym postanowieo umowy. Jeżeli chodzi o pytanie dotyczące inwestycji w 

Bażynach drogi i wprowadzenie instytucji nadzoru autorskiego, to zwykle tak bywa przy inwestycjach, 

może bym powiedział, nie obiektowych, takich nie kubaturowych. W terenie dochodzi do wielu 

niespodzianek mówiąc kolokwialnie, po odkryciu, generalnie terenu, w wykopach no my nie wiemy 

dokładnie co tam jest. Następuje, że tak powiem dostosowanie wykonanego już projektu do 

warunków terenowych, w tym zmianę lokalizacji wjazdów na posesję, bo właściciele ewentualnie 

widzą lepszą możliwośd korzystania z własnej nieruchomości, poprzez jednak zmianę wjazdów. I takie 

dyskusje w trakcie realizacji inwestycji z właścicielami się zdarzają, a wszystkie te zmiany 

ewentualnie, na które my generalnie się zgadzamy, bo one ułatwiają życie mieszkaocom czy 

przyległych posesji. Trzeba jednak wprowadzid taką zmianę do projektu. Decyzję w tej sprawie może 

podjąd tylko projektant, który stwierdza czy jest to zmiana istotna czy nieistotna. Bo za zmianą 

nieistotną, aczkolwiek ją trzeba wprowadzid, nie kryje się zmiana wydanych pozwoleo i zezwoleo. Ja 

mówię tu o zezwoleniach architektonicznych, czyli Starosty pozwolenia na budowę i tak dalej, a gdy 

jest to zmiana istotna niestety trzeba przejśd procedurę zmiany pozwolenia na budowę. Przyjęliśmy 
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tu zasadę, żeby nie krępowad wykonawcy i nie blokowad robót, przede wszystkim, że wprowadzamy 

instytucje nadzoru autorskiego, czyli autor projektu na bieżąco potwierdza istotnośd lub nieistotnośd 

zmiany, co nam ułatwia prowadzenie i wykonawcy przede wszystkim, prowadzenie tej inwestycji. Czy 

jest to duży koszt, czy nie? Raczej bym powiedział nawet, że to jest mały koszt w stosunku do całości 

inwestycji a na pewno, na pewno ułatwi nam realizację tej inwestycji. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę pan Piotr Junko. 

Radny Piotr Junko: Dziękuję. Ja bym chciał sprostowad, a może bardziej uzupełnid informacje 

odnośnie tych, obciążenie naszej gminy, to co pan Andrzej, pan Burmistrz Andrzej przed chwilą 

powiedział, bo 100 000 nie zwiększa wydatków naszej gminy, jak najbardziej, bo było już 

zaplanowane w pierwotnym projekcie tej inwestycji, jednak te 37 866,00 zł już tak. I ja widzę, że tutaj 

jest ta kwota zabrana chociażby z pierwotnego planu zagospodarowania przestrzennego. Wolałbym 

jednak, żeby te pieniądze szły na pierwotnie zaplanowany, zaplanowaną, zmianę tych planów 

zagospodarowania, bo wiem, że zapotrzebowanie w Ornecie w tej sprawie jest bardzo duże. To tylko 

tak à propos wyjaśnienia. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, proszę pan Burmistrz Ireneusz Popiel.  

Burmistrz Ireneusz Popiel: Jeżeli chodzi o plan przestrzennego zagospodarowania i te pieniądze, 

które przeznaczyliśmy, to było świadome. Nie zabieramy nikomu tej możliwości. Mamy też 

świadomośd jak ważny jest plan przestrzennego zagospodarowania, ale gdyby pan śledził to co 

robimy, to by pan wiedział, że nie wyrobimy się ze wszystkimi planami, zmianami tego planu, 

poszczególnymi wnioskami, do kooca roku. Mając już to doświadczenie i wiedzę na temat 

strategicznego zarządzania finansami, wiemy dokładnie, że nie wyjdą te wszystkie pieniądze w tym 

roku i częśd będziemy proponowali paostwu w projekcie budżetu na 2023 rok, to jest naturalne. I 

tylko dlatego nie będzie to realizowane i tylko dlatego była ta propozycja. Nikomu niczego nie 

zabieramy szanowni paostwo. Proszę nie używad, jeżeli mogę prosid, tej retoryki, bo to jest po prostu 

nieprawda. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Czy są jeszcze pytania do tego projektu uchwały? Nie 

widzę, w takim razie przechodzimy do głosowania. Kto z paostwa radnych jest za? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymuje? 10 głosów za, 1 przeciw, 2 wstrzymujące, uchwała została podjęta. Zamykamy 

punkt 12. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Orneta na 2023 r. – druk 445. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (10) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 
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Adam Paweł Kaczmarek , Daniel Kogut , Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

PRZECIW (1) Piotr Junko 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Danuta Kamioska , Bogdan Kowieszko 

NIEOBECNI (2) Dariusz Butkiewicz, Emil Mateusz Rooda 

  

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2023 r. – druk 445, stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.59.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 października 2023 r. - stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: I przechodzimy do 5-minutowej przerwy. Wznawiam obrady. 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków – druk 436. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 13 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, druk 436. Ten projekt był opiniowany na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa radnych ma 

pytania albo uwagi do tego projektu? Nie widzę, przechodzimy do głosowania. Kto jest za? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymuje? 9 głosów, przepraszam jeszcze pani Danuta Kamioska i Krzysztof 

Widerski. To proszę przycisnąd tam przycisk. Dziękuję 12 głosów za, 1 wstrzymujący, uchwała została 

podjęta. Zamykamy punkt 13. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

– druk 436. 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (12) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Paweł Skowyrski 
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NIEOBECNI (2) Dariusz Butkiewicz, Emil Mateusz Rooda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków – druk 436, stanowi załącznik nr 21 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.60.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 października 2023 r. - stanowi 

załącznik nr 22 do protokołu sesji. 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie – 

446. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie ustalenia, uznania petycji za nie zasługują na uwzględnienie, druk 446. Ten projekt uchwały 

był analizowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z 

paostwa ma pytania albo uwagi do tego projektu? Nie ma. W takim razie przechodzimy do 

głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Za 13 głosów, uchwała została 

podjęta. Zamykamy punkt 14. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały a sprawie uznania petycji za niezasługującą na 

uwzględnienie – 446. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

NIEOBECNI (2) Dariusz Butkiewicz, Emil Mateusz Rooda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały a sprawie uznania petycji za 

niezasługującą na uwzględnienie – 446, stanowi załącznik nr 23 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.61.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 października 2023 r. - stanowi 

załącznik nr 24 do protokołu sesji. 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Gminnej Rady 

Seniorów w Ornecie oraz nadania jej statutu – druk 447. 
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Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 15 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Gminnej Rady Seniorów w Ornecie oraz nadania 

jej statutu, druk 447. Ten projekt uchwały był opiniowany na Komisji Oświaty, Kultury, Turystyki i 

Spraw Społecznych i na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z 

paostwa ma pytania do tego projektu? Nie ma, przechodzimy do głosowania. Kto jest za? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za. Uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 15. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania 

Gminnej Rady Seniorów w Ornecie oraz nadania jej statutu – druk 447. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

NIEOBECNI (2) Dariusz Butkiewicz, Emil Mateusz Rooda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie powołania Gminnej Rady Seniorów w Ornecie oraz nadania jej statutu – druk 447, stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.62.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 października 2023 r. - stanowi 

załącznik nr 26 do protokołu sesji. 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Orneta – druk 448. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie zmiany statutu Gminy Orneta, druk 448. Projekt był opiniowany na Komisji Oświaty, Kultury, 

Turystyki, Spraw Społecznych i na komisji wspólnej i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa 

ma pytania albo uwagi do tego projektu? Nie ma, w takim razie przechodzimy do głosowania. Kto jest 

za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 

16. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Orneta – 

druk 448. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

NIEOBECNI (2) Dariusz Butkiewicz, Emil Mateusz Rooda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu 

Gminy Orneta – druk 448, stanowi załącznik nr 27 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.63.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 października 2023 r. - stanowi 

załącznik nr 28 do protokołu sesji. 

 

17. Informacja o wynikach analizy oświadczeo majątkowych. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 17. Informacja o wynikach analizy 

oświadczeo majątkowych. Bardzo proszę o przeczytanie 1-ego pisma. A już, bardzo proszę.  

Radny Marcin Jotko: Zgodnie z artykułem 24h ustęp 12 ustawy o samorządzie gminnym przedkładam 

informacje o wynikach analizy oświadczeo majątkowych złożonych za 2022 rok radnych Rady 

Miejskiej w Ornecie. Oświadczenie majątkowe za 2022 rok złożyło 14 radnych. Wszyscy radni Rady 

Miejskiej w Ornecie złożyli oświadczenia majątkowe za 2022 rok w ustawowym terminie. Wstępna 

analiza oświadczeo majątkowych wyżej wymienionych radnych nie wykazała nieprawidłowości. 

Wojewoda warmiosko-mazurski do Rady Miasta i Gminy Orneta dotyczy analizy oświadczeo 

majątkowych za 2022 rok. Na podstawie ustawy o samorządzie gminnym informuję, że oświadczenie 

majątkowe za 2022 rok pana Józefa Uzara Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Orneta zostało 

złożone Wojewodzie warmiosko-mazurskiemu w terminie określonym ustawą. Nieprawidłowości w 

oświadczeniu majątkowym złożonym przez pana Przewodniczącego Rady nie stwierdzono. 

Oświadczenie majątkowe za 2022 rok pana Ireneusza Popiel Burmistrza Miasta i Gminy Orneta 

zostało złożone Wojewodzie warmiosko-mazurskiemu w terminie określonym ustawą. 

Nieprawidłowości w oświadczeniu majątkowym złożonym przez pana Burmistrza nie stwierdzono. 

Podpisano Wojewoda warmiosko-mazurski, z upoważnienia Wojewody warmiosko-mazurskiego 

Jarosław Rybioski. Naczelnik Urzędu Skarbowego w Bartoszycach do Rady Miejskiej w Ornecie. 

Szanowni paostwo dokonaliśmy weryfikacji oświadczeo majątkowych przesłanych do tutejszego 

organu podatkowego przez Burmistrza Miasta Ornety, osób wydających decyzje administracyjne w 

imieniu Burmistrza, Zastępcy Burmistrza, Sekretarza i Skarbnika Gminy, kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy, członków organów zarządzających gminą tj. pani Natalii Bryckiej, pana Kamila 

Nowickiego, pani Doroty Antonowicz, pani Barbary Kobierskiej, pani Elżbiety Fijarczyk, pani Anny 
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Kich, pana Andrzeja Gierlofa, pani Joanny Leszczyoskiej, Pana Mariusza Skrzyoskiego, pani Mirosławy 

Baran, pani Anny Roody, pani Katarzyny Brążkiewicz-Kluk, pani Agnieszki Lewandowskiej, pani Ewy 

Mazur, pani Agaty Nowak, pana Łukasza Kowalczuka, pani Anny Lawrenc początek funkcji 27 stycznia 

2023, pani Anny Orszewskiej-oświadczenie majątkowe przesłanie, przesłane zgodnie z właściwością 

miejscową do Urzędu Skarbowego Warszawa-Wawer. Analizę oparliśmy na porównaniu danych 

zawartych w oświadczeniach z posiadanymi przez nas informacjami. W złożonych oświadczeniach 

stwierdzono nieprawidłowości u następujących osób: pani Agnieszka Lewandowska w części a 

pozycja x nie podano informacji. 2. Pani Dorota Antonowicz w części a pozycja 2 punkt 4a nie podano 

powierzchni nieruchomości. 3. Pani Natalia Brycka w części a pozycja 10 nieuzupełniono wszystkich 

wymaganych informacji to jest nie podano informacji w jakiej wysokości były zaciągnięte kredyty oraz 

jakie kwoty pozostały do spłaty na 31 grudnia 2022 roku, podano jedynie wysokośd kwot zobowiązao 

pieniężnych. 4. Pan Mariusz Skrzyoski w części a pozycja 9 nie podano samochodu osobowego 

Volkswagen Polo rok produkcji 2009. Analiza oświadczeo majątkowych pozostałych osób nie 

wykazała nieprawidłowości. Pomimo powyższych braków i nie wykazanych pełnych danych w 

złożonych oświadczeniach nie znaleźliśmy postaw do wystąpienia z wnioskiem o kontrolę oświadczeo 

do Centralnego Biura Antykorupcyjnego. Przesłane do nas oświadczenia majątkowe zostały złożone 

w ustawowym terminie, nie odnotowano wpływu oświadczenia majątkowego za rok 2022 pani byłej 

prezes TBS. Dokonaliśmy również weryfikacji oświadczeo majątkowych przesłanych do tutejszego 

organu podatkowego przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ornecie. wymieo, niżej 

wymienionych radnych: pana Krzysztofa Banuchy, pana Ryszarda Ferenc, pana Marcina Jotko, pana 

Piotra Junko, Pani Danuty Kamioskiej, pana Daniela Koguta, pana Emila Roody, pana Krzysztofa 

Widerskiego, pana Adama Kaczmarka, pani Marzeny Ołtuszewskiej, pana Andrzeja Salomonika, pana 

Pawła Skowyrskiego, pana Bogdana Kowieszko - koniec kadencji 10 marca 2022, początek kadencji 30 

listopad 2022, oraz roczne pana Dariusza Butkiewicza. Analizę oparliśmy w porównaniu, na 

porównaniu danych zawartych w oświadczeniach z posiadanymi przez nas informacjami. W 

złożonych oświadczeniach stwierdzono nieprawidłowości u następujących osób: pan Emil Rooda w 

części a pozycja 8 wykazano błędną wysokośd diety, która jest niezgodna z informacją PIT R1. Analiza 

oświadczeo majątkowych pozostałych osób nie wykazała nieprawidłowości. Pomimo powyższych 

braków i nie wykazanych pełnych danych w złożonych oświadczeniach nie znaleźliśmy podstawy do 

wystąpienia z wnioskiem o kontrolę oświadczeo do Centralnego Biura Antykorupcyjnego. Przesłane 

do nas oświadczenie majątkowe złożone w ustawowym terminie, z wyjątkiem oświadczenia 

majątkowego pana Bogdana Kowieszki - koniec kadencji 10 marca 2022 r. złożonego 29 grudnia 2022 

roku, po upływie terminu ustawowego. Weryfikacji poddano również oświadczenia majątkowe 

przesłane do tutejszego organu podatkowego przez Wojewodę warmiosko-mazurskiego, Burmistrza 
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miasta Ornety oraz Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ornecie. Pana Ireneusza Popiela Burmistrza 

miasta Orneta, pana Józefa Uzara Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ornecie. Analizę oparliśmy na 

porównaniu danych zawartych w oświadczeniach z posiadanymi przez nas informacjami. Analiza 

oświadczeo majątkowych nie wykazała nieprawidłowości. Przesłane do nas oświadczenia majątkowe 

zostały złożone w ustawowym terminie. Zwracamy się do paostwa z uprzejmą prośbą o zwrócenie 

uwagi na prawidłowy sposób wypełniania składanych oświadczeo już na etapie ich przyjmowania. 

Analiza danych awartych w oświadczeniu majątkowym dokonują... analizy danych zawartych w 

oświadczeniu majątkowym dokonują osoby, którym złożono oświadczenie, tym bardziej, że błędy 

pojawiają się ponownie. Istnieje koniecznośd nie tylko bardziej wnikliwego analizowania składanych 

oświadczeo na etapie wpływu, ale przede wszystkim uświadomienie osób zobowiązanych do ich 

składania o obowiązku starannego i prawidłowego wypełnienia poszczególnych części formularza. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar:  Dziękuję bardzo, zamykamy punkt 17. 

 

18. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 18. Informacja, przepraszam, 

sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. Bardzo proszę panie Burmistrzu o 

zgłoszenie. Bardzo proszę. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Paostwo. 3 października 

w Ornecie spotkaliśmy się z projektantem wykonawcą oraz inspektorem nadzoru i wykonawcą drogi 

w Bażynach na temat zmian projektowych inwestycji. 4 października w Ornecie przekazaliśmy dla 

Ochotniczej Straży Pożarnej samochód marki Peugeot Boxer otrzymanego z Inspekcji Transportu 

Drogowego wspólnie z panem Wicewojewodą warmiosko-mazurskim. 5 października w Ornecie 

spotkaliśmy się z przedstawicielami Nadleśnictwa Orneta na temat zamiany działek w naszej gminie. 

5 października w Młynarach przekazaliśmy właściwie przekazanie zaświadczenia, czyli uzyskaliśmy to 

zaświadczenie, trochę niefortunnie, przepraszam źle to napisałem. Otrzymaliśmy zaświadczenie o 

wstąpieniu do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego KSRG jednostki Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Mingajnach. 6 października w Ornecie uczestniczyliśmy w spotkaniu z przedstawicielami 

Warmiosko-Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej w Olsztynie, z przedsiębiorcą z Ornety 

chcącym inwestowad w naszej Strefie. 10 października w Ornecie spotkaliśmy się z członkami 

Orneckiego Stowarzyszenia Przedsiębiorców i Pracodawców w Ornecie na temat zwrotu kosztów 

kształcenia młodocianych pracowników. 10 października w Ornecie wzięliśmy udział w Radzie 

budowy remontu dachu i wymianie części stolarki okiennej Szkoły Podstawowej nr 1 im. majora 

Henryka Sucharskiego oraz remontu dachu Ratusza Miejskiego w Ornecie. 12 października w Ornecie 

spotkaliśmy się z dyrektorami oraz nauczycielami nagrodzonym nagrodami Burmistrza Ornety z okazji 
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Dnia Edukacji Narodowej 13 października w Elblągu wzięliśmy udział w uroczystym podpisaniu 

przystąpienia Gminy Orneta do Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej. 18 października w Ornecie 

spotkaliśmy się z przedstawicielami Stowarzyszenia Bajka w Olsztynie na temat współpracy i 

organizacji różnego rodzaju wydarzeo związanych z kulturą, sportem i działaniami skierowanymi do 

młodzieży na temat między innymi wzmocnienia poczucia własnej wartości i odporności psychicznej, 

nauki wzmocnienia relacji i współpracy z drugim człowiekiem. 19 października w Ornecie spotkaliśmy 

się z przedstawicielami firmy Zeto Olsztyn, wzięliśmy udział w szkoleniu z wdrożenia portalu 

mieszkaoca, w projekcie e-usługi, który ułatwi mieszkaocom naszej gminy załatwianie spraw 

urzędowych on-line, od złożenia wniosku o wydanie dowodu osobistego a koocząc na płatnościach na 

przykład za odpady czy podatki. Na ten projekt ułatwiające życie naszym mieszkaocom otrzymaliśmy 

dofinansowanie w wysokości około 2 milionów złotych. Niewiele gmin w województwie warmiosko-

mazurskim w naszym kraju może pochwalid się tego typu portalem mieszkaoca. 19 października w 

Ornecie wzięliśmy udział w Radzie budowy inwestycji - remont ulicy Kwiatowej i Ogrodowej w 

Ornecie. Wykonawca jest na etapie koocowych uzgodnieo projektowych i wydania wszelkich 

pozwoleo na realizację inwestycji. Ta inwestycja rozpocznie się, mam nadzieję i wierzę głęboko w to, 

w tym roku jeszcze. 20 października w Ornecie wzięliśmy udział w uroczystym, w uroczystości, 

przepraszam, inauguracji Roku Kulturalnego. Podczas uroczystości wręczono pamiątkowe statuetki 

zasłużonym ludziom kultury. Ze spraw bieżących: podpisywaliśmy akty notarialne, spotykaliśmy się z 

sołtysami, przewodniczącymi rad osiedli z gminy Orneta, wzięliśmy udział w Dniu Seniora 

zorganizowanym przez Polski Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów w Ornecie, spotkaliśmy się z 

mieszkaocami wsi Bogatyoskie, wzięliśmy udział w uroczystości ślubowania klas pierwszych w Szkole 

Podstawowej nr 4 im. Janusza Korczaka w Ornecie oraz w Szkole Podstawowej nr 1 im. majora 

Henryka Sucharskiego w Ornecie, spotkaliśmy się z dyrektorami placówek oświatowych gminy Orneta 

na temat oszczędności energii elektrycznej w placówkach, spotkanie z pracownikami Urzędu 

Miejskiego w Ornecie na temat obsługi portalu mieszkaoca w ramach e-usług, otworzyliśmy Jesienny 

Piknik Biegowy na Stadionie Miejskim w Ornecie oraz otworzyliśmy i zamknęliśmy Turniej Siatkarski o 

Puchar Warmii w hali widowiskowo-sportowej w Ornecie. Jeżeli będą pytania to oczywiście 

szczegółowo odpowiem. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo, proszę pani Marzena Ołtuszewska. 

Radna Marzena Ołtuszewska: Witam wszystkich bardzo serdecznie. Panie Burmistrzu ja mam 2 

pytania do pana. Uczestnictwo w spotkaniu przedstawicieli Warmiosko- Mazurskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej w Olsztynie z przedsiębiorcą z Ornety chcącym inwestowad w strefie w Ornecie. Czy 

powstaną nowe miejsca pracy dla naszych mieszkaoców? Jak to będzie wyglądało? Chciałam jeszcze 

zapytad w sprawie uroczystego podpisania przystąpienia do Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej, 
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odnośnie, bo pamiętam, że podpisywaliśmy tą uchwałę intencyjną czyli jakby, że chcemy przystąpid. 

Czy to już poszło, jakby dalszy etap jest tego, tego programu? Czy jak to wygląda? Tak? Dziękuję 

bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Dziękuję bardzo. Jeżeli chodzi o Specjalną Strefę Ekonomiczną to pytanie, 

które Pani zadała przy tej okazji, czy powstaną nowe miejsca pracy, to ta firma właśnie z Ornety 

mimo tego, że boryka się z problemami dotyczącymi pracowników, bo proszę sobie wyobrazid, że w 

Ornecie jest bardzo duży problem z pracownikami, którzy mogliby pracowad i mają duży problem z 

pozyskiwaniem tych pracowników. Niemniej jednak pozyskują środki, rozmawiają ze Specjalną Strefą 

Ekonomiczną, poprosiliśmy Specjalną Strefę Ekonomiczną, żeby przyjechała i powiedziała i 

przedstawiła, krok po kroku, co należy zrobid, żeby pozyskad środki w ramach współpracy i w ramach 

wstąpienia do Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Są to bardzo preferencyjne, preferencyjne, warunki 

dla nowych przedsiębiorców, którzy mają w swojej działalności, działalnośd produkcyjną. I to jest taka 

firma młodych ludzi, za których trzymamy kciuki i oczywiście będziemy wspierad. Ruch jest teraz po 

stronie firmy. Muszą złożyd deklarację związaną z, dotyczącą przystąpienia do tego projektu. I myślę, 

że w najbliższym czasie w szczegółach też coś więcej. Wieżę głęboko w to, że to się uda. Jeżeli chodzi 

o Społeczną Inicjatywę Mieszkaniową, tak jak pani to powiedziała, oczywiście potwierdzam jest to 

kontynuacja tych naszych działao. Podjęliśmy uchwałę, jeżeli dobrze pamiętam we wrześniu, o 

przystąpieniu do Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej. Jak wszyscy paostwo pamiętają, Krajowy 

Zasób Nieruchomości ma w swoich zasobach teren przy ulicy Morąskiej czy ulicy Radosnej. Tam gdzie 

oddaliśmy inwestycje, ona będzie takim początkiem też tej inwestycji mam nadzieję Społecznej 

Inicjatywy Mieszkaniowej i Krajowego Zasobu Nieruchomości. Bo ten teren po lewej stronie a 

właściwie po prawej stronie jak jedziemy ulicą Morąską pod górkę ma byd przeznaczony właśnie na 

ten cel. Jest planowane, bo tak, tak zakładaliśmy i tak Paostwu też to przedstawialiśmy, żeby 

ewentualnie, jeżeli dojdzie do skutku i do realizacji tego przedsięwzięcia tej Społecznej Inicjatywy 

Mieszkaniowej, żeby w tym miejscu w Ornecie, powstał 1 blok na wynajem. I właśnie w tym dniu, w 

Elblągu, wspólnie z panem Wicewojewodą warmiosko-mazurskim Piotrem Opaczewskim 

podpisywaliśmy taką wstępną deklarację, oczywiście potwierdzającą, to co paostwo podjęliście. Jako 

Burmistrz oczywiście także to potwierdziłem na tym spotkaniu wśród kilkunastu samorządowców. To 

jest kolejna spółka. To już 3 spółka. Nasza spółka, w której Orneta się znajduje, nazywa się Pojezierze. 

Jak Paostwo wiedzą 3 miliony złotych ma byd przekazane każdej gminie, która wstąpiła. My jeszcze 

tych pieniędzy oczywiście nie mamy, ale mamy, mamy to zapewnienie, musimy złożyd w tej chwili 

wniosek o te pieniądze i w momencie kiedy później, oczywiście spółka zacznie już funkcjonowad, 

pozyskiwanie dodatkowych środków z Banku Gospodarstwa Krajowego na realizację tej inwestycji w 
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postaci budowy pierwszego bloku na tym terenie, bloku mieszkalnego oczywiście, od 20 do 40 

mieszkao na początek. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę pani radna Kamioska. 

Radna Danuta Kamioska: Panie Przewodniczący, wszyscy zebrani, panie Burmistrzu. Ja chciałabym 

się dowiedzied odnośnie spotkania pana w Radzie budowy inwestycji remont ulicy Kwiatowej i 

Ogrodowej a mianowicie interesuje mnie, ja już zwracałam się niejednokrotnie, do pana i byłam 

również tutaj w urzędzie, chciałabym zobaczyd jak wygląda projekt ulicy dokładnie Ogrodowej. Przy 

ul. Ogrodowej są ogródki działkowe i w tym jest problem, że ta ulica jest ciągle zastawiona. Skarżą się 

mieszkaocy, trudno jest przejechad. W związku z tym wydaje się zasadne, że w tym momencie 

projektowania tej ulicy, należałoby przewidzied parkingi. Jest też problem tam ustawienia 

śmietników, które przeszkadzają mieszkaocom. W związku z tym chciałam zapytad czy, czy te rzeczy 

teraz zostały w tym projekcie przewidziane i, i czy ten problem zostanie rozwiązany. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę panie Burmistrzu.  

Burmistrz Ireneusz Popiel: Dziękuję. Jeżeli chodzi o parkingi to myślę, że czas i najwyższy chyba też 

bid się w pierś. Nie mówię o nas, bo budowa domów jednorodzinnych, czy też działek, które 

zostawały sprzedawane w tamtym czasie, nie miały nic wspólnego z przyszłością rozbudowy danej 

ulicy, bo jeżeli mówimy o miejscach parkingowych przy ulicy Ogrodowej, to jeżeli mieszkaocy, którzy 

mają już swoje działki dotykające krawężnika ul. Ogrodowej po lewej stronie, czy to po prawej stronie 

zrzekną się swoich działek, to parking tam oczywiście powstanie. To jest, powstałby bez żadnego 

problemu, natomiast no zaniedbane troszeczkę w latach czy to 60-tych kiedy mało tych domów 

jednorodzinnych pozostałości poniemieckich domów, które tam już były. Budowano nowe domy nie 

patrząc na to, czy ta ulica ma szansę rozwoju, czy nie. Chyba przewidywano, że zawsze będzie tam 

trelinka. Ale ja dzisiaj się bardzo cieszę, że do tego nie doszło. My oczywiście biorąc pod uwagę każdy 

wniosek paostwa i mieszkaoców wzięliśmy pod uwagę także możliwośd usytuowania wjazdów, 

przynajmniej szerszych wjazdów, na także naszą działkę, bo częściowo mamy naszą działkę na tym 

terenie. I oczywiście wstępnie my wyraziliśmy zgodę, a projektant troszeczkę przewidział po lewej 

stronie, mniej więcej na wysokości 4-5 domu, po lewej stronie, nie mówiąc już numerami, bo chyba 

nie, nie powinienem, to taki wjazd po prostu szerszy będzie. Umożliwi on wjazd mieszkaoców po 

prostu na tę działkę, po to żeby uniknąd korków i zastawiania ulicy Ogrodowej po prawej stronie. 

Wiecie jak ktoś jechał z paostwa, to wie o czym mówię. Jeżeli chodzi, chodzi o śmietniki po prawej 

stronie, mniej więcej na środku ulicy Ogrodowej, tutaj zaprosiliśmy na spotkanie z projektantem on-

line, z wykonawcą, przewodniczącego ogrodów działkowych ul. Ogrodowej. No nie, nie, nie dotarł do 

nas. Jak Paostwo wiedzą to po prawej stronie, śmietniki które stoją, stoją na terenie ogrodów 

działkowych i tak projektant to nie tylko zasugerował, ale to było stwierdzenie kategoryczne, że tutaj 
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my jako projektanci, oni jako projektanci i wykonawca i właściciel drogi Zarząd Dróg Powiatowych nie 

będzie w stanie oddad kawałka drogi na to, żeby usytuowad te pojemniki. To musi zrobid Zarząd 

ogrodów działkowych, we własnym zakresie, odsuwając od pasa drogowego jezdni, usytuowanie tych 

śmietników, robiąc porządną wiatę śmietnikowa. Chod uważam, że nie ma z tym żadnego problemu, 

każdy mieszkaniec powinien na tym terenie oczywiście, jeżeli mówię, mówimy o bio, powinien mied 

swój kompostownik, tak jak my to mamy w rodzinnych ogrodach działkowych ,,Pod Borem , bez 

żadnego problemu to się dzieje. Natomiast jeżeli chodzi o usytuowanie śmietników, no to na swoim 

terenie powinni znaleźd takie miejsce. To tyle. Jeżeli chodzi jeszcze o terminy to, to tak jak 

powiedziałem w listopadzie, jeżeli pogoda by pozwoliła to pierwsze prace powinny się rozpocząd. 

Kanalizacyjno-sanitarne mówiąc bardzo ogólnie, czy to kanalizacji deszczowej czy sanitarnej. 

Dziękuje. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, pan radny Ferenc. 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Ferenc: Dzieo dobry paostwu. Panie Burmistrzu, ja mam pytanie 

5 października spotkanie z przedstawicielami Nadleśnictwa Orneta, zamiany działek w gminie Orneta. 

Interesuje mnie czy była, była mowa o działce w Osetniku, chodzi o tą sporną drogę mieszkaoca. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę, panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: To spotkanie było poświęcone ogólnym założeniom, które, które mamy 

ilości działek i przede wszystkim różnicy w wycenie. Nie było to szczegółowe spotkanie związane z 

odhaczaniem każdej działki i zamiany każdej działki. Chodziło przede wszystkim o to, żeby po prostu 

uniknąd sytuacji, bo na to lasy, Nadleśnictwo Orneta, Lasy Paostwowe nie wyrażą zgody. Nasza 

wycena jest korzystna, korzystniejsza w stosunku do wyceny Lasów Paostwowych i lasy, jeżeli dobrze 

pamiętam, mogę się mylid, około 50 000 musieliby nam, musiałyby nam zwrócid. Nie chcą tego 

zrobid, propozycja jest taka, żeby było to po prostu barterowo rozwiązane, zero do zera, tak żebyśmy 

nie mieli z tym żadnego problemu. Jeżeli chodzi o działkę w Osetniku, to oczywiście sprawdzę ten 

temat, bo to są szczegóły, które nie były omawiane na tym spotkaniu. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Nie widzę więcej zgłoszeo. Zamykamy punkt 18. 

Sprawozdanie Burmistrza Ornety z pracy w okresie między sesjami - stanowi załącznik nr 29 do 

protokołu sesji. 

 

19. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.) 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 19. Interpelacje, zapytania radnych 

składane zgodnie z artykułem 24 ustęp 3 do 6 ustawy z dnia 8 marca 90 roku o samorządzie 
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gminnym. Czy ktoś z paostwa radnych ma zapytania albo interpelacje na piśmie? Nie widzę 

zamykamy punkt 19. 

 

20. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkaoców w sprawach dotyczących gminy. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 20. Pytania i wnioski sołtysów, 

mieszkaoców w sprawach dotyczących gminy. Czy ktoś z paostwa sołtysów chciałby zabrad głos? Czy 

ktoś z paostwa na sali chciałby zabrad głos? Chwila, chwila najpierw mieszkaocy. Radni się już 

nagadali, poczekają chwilę. *z sali niezrozumiale+ Proszę? *z sali niezrozumiale+ Zaraz, zaraz, chwilę, 

chwilę, spokojnie. Paostwo tacy niecierpliwi. Nie ma. W takim razie proszę bardzo pani Marzena 

Ołtuszewska. 

Radna Marzena Ołtuszewska: Witam ponownie serdecznie. Panie Burmistrzu ja mam pytanie do 

pana, odnośnie tych baraków w Opinie. Słyszałam, że będą remontowane te baraki i Ci mieszkaocy 

mają byd przeniesieni na ulicę Polną. Czy to jest prawda? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę panie Burmistrzu.  

Burmistrz Ireneusz Popiel: Szanowni Paostwo, ja przepraszam, że się uśmiechnąłem, bo, bo takich 

decyzji wspólnie z panią Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z TBS-em, nigdy nie 

podejmowaliśmy. Wiele już słyszałem różnych rzeczy, ale bardzo dziękuję za to pytanie, bo to jest 

ważne pytanie, bo mieszkaocom trzeba jak mantrę powtarzad, żeby zapytali bezpośrednio Burmistrza 

a nie mówili o tym w kuluarach, bo, bo wiele różnych jest hejtów, nieprawdziwych i bardzo jeszcze 

raz powtarzam, dziękuję za to pytanie. Bo, bo my rzeczywiście podjęliśmy taką decyzję, bo nie wiem 

czy paostwo wiedzą, ale gros ludzi, nie było ich wielu. Tak? Nie pamiętam pani dyrektor 8-10 osób? 

Jeżeli chodzi o barak? *z sali: niezrozumiale+ Teraz już 4-5. No bo wszyscy wiemy dlaczego tak 4-5 

osób. Niestety od wielu lat zamieszkiwało ten w cudzysłowie barak na Opinie mówiąc kolokwialnie, 

nielegalnie. To nie były mieszkania socjalne. I też musimy brad pod uwagę to, co się nie daj Boże, 

mogłoby wydarzyd, w momencie kiedy ktoś, no nie wiem, ktoś by zaprószył, coś by się wydarzyło i 

ktoś by zginął, no odpowiedzialnośd byłaby jedna, pani dyrektor oraz moja. Więc podjęliśmy decyzję, 

żeby nie uwłaczad warunkom, w których ci ludzie tam też żyli, podjęliśmy decyzję o tym, żeby 

wyremontowad to miejsce i ewentualnie, jeszcze nie nie jest podjęta ostateczna stuprocentowa 

decyzja, ale w tym w kierunku idziemy, żeby ci ludzie, którzy do tej pory zamieszkali, mają możliwośd 

oczywiście przebywania w noclegowni, bo taką decyzję podjęliśmy i oni mogą tam byd. Ja oczywiście 

nie mogę wziąd odpowiedzialności za innych mieszkaoców Ornety, którzy zapraszają. Jak na przykład 

by Krzysiek Widerski mnie zaprosił do swojej leśniczówki, chętnie bym skorzystał jeszcze raz, więc na 

pewno na pewno tak, tak by było. Natomiast nie mogę odpowiadad za tych ludzi, którzy byli, którzy 

byli na przykład na ulicy Polnej, którzy byli na ulicy Polnej, bo to nie mogę za nich brad 



31 

 
BRM.0002.10.2023 Protokół nr 11/2023 LXV sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 25 października 2023 r. 
 

odpowiedzialności. Ale jeżeli chodzi o te kwestie to na pewno takiej decyzji nie wydawaliśmy. 

Chcemy w tym miejscu stworzyd noclegownię z prawdziwego zdarzenia, ją poszerzając, a częściowo 

chcemy tam zrobid ogrzewalnie i to jest ten wymóg ustawowy. W tej chwili TBS będzie 

przygotowywad koncepcję, mówiąc to bardzo ogólnie, nie mówiąc, nie nazywając dokumentacją 

szczegółową, co to funkcjonowania tego obiektu i przede wszystkim nakładów finansowych. Tutaj 

musimy wszyscy wzmóc działania, żeby ewentualnie pozyskad środki z zewnątrz na remont, 

ewentualnie pozyskad środki. I tu będę rozmawiad z Przewodniczącą Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, żeby częściowo te pieniądze można było w przyszłym roku przeznaczyd na 

remont. Częśd pieniędzy w tym roku TBS wygospodaruje ze swojego budżetu, po to żeby 

zabezpieczyd, przygotowad się do takich nagłych spraw związanych z remontem, szczególnie jeżeli 

chodzi o elektrykę w tym miejscu. Także to tak, nikt nie, nie przerzuca ich. Bo my, powiem więcej, 

przez ostatnie, ja to powiem bez mała, 17 lat o tak mniej więcej, kiedy zajmowałem się tym tematem 

jeszcze jak byłem zastępcą burmistrza Ornety. I to od 17, mniej więcej, lat prowadzimy nie tylko 

rozmowy, ale przede wszystkim podejmujemy decyzje, żeby przenosid z ulicy Polnej mieszkaoców 

właśnie tam. Bo to zrobiliśmy i to się udało zrobid, zmieniając w większości na lokale socjalne, w tym 

miejscu na ul. Polnej. To tak jak do Woli Lipeckiej kiedyś przerzucano mieszkaoców, którzy sprawiali 

problemy w Ornecie. Tego w tej chwili też unikamy i nie robimy takich, nie podejmujemy takich 

decyzji. Więc tutaj na pewno też nie, takiej decyzji nie podejmiemy, żeby ich tam przerzucid, broo 

Boże. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Cóż mam powiedzied? No, to jest najdłuższa odpowiedź pana 

Burmistrza na najkrótsze pytanie. Pan Adam Kaczmarek. 

Radny Adam Kaczmarek: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panowie Burmistrzowie, Szanowni 

Paostwo. Panie Burmistrzu mam takie pytanie, w imieniu chyba mieszkaoców, którzy się ze mną 

kontaktowali, a dotyczy ono ostatnich wydarzeo przed kampanią wyborczą. Mianowicie chodzi mi o 

to, że byłem pytany wielokrotnie, a pan już się ustosunkował do, do tych pytao na sesji. Ale 

chciałbym, żeby pan publicznie się jeszcze raz ustosunkował do tego, czy jest pan członkiem partii 

politycznej Prawo i Sprawiedliwośd. Pytam dlatego, że mój telefon się grzał w ostatnich 2 tygodniach 

kampanii wyborczej. No i oczywiście znamy się od wielu lat i znam pana preferencje i wydaje mi się, 

że trafnie je określamy, oczywiście preferencje polityczne, ale chciałbym, żeby pan jeszcze raz 

publicznie, publicznie, podkreślam, ustosunkował się do tego tematu. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Proszę panie Burmistrzu, pana preferencje. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Co ja mam powiedzied Panie Przewodniczący?  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Nie wiem.  
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Burmistrz Ireneusz Popiel: Krótko i na temat, ale oczywiście nie tylko preferencje polityczne pan zna. 

Jeżeli chodzi o te kwestie to odpowiedź oczywiście jest bardzo prosta, ale wybaczy pan 

Przewodniczący w 2 zdaniach tylko dosłownie. Ci ludzie, którzy mi nie sprzyjają, zawsze i nigdy nie 

będą mi sprzyjad, ja mam tego świadomośd. Wcześniej mówili, że nie dam rady pozyskiwad środków, 

dlatego, że nie lubię PIS-u, i nie jestem w PIS-ie. Uwaga, żeby było jasne, większośd z tych samych 

ludzi rozpowiedziało plotkę w Ornecie, że jak zacząłem pozyskiwad te środki i pokazałem, że potrafię, 

to zaczęli mówid, że zapisałem się do PIS-u. Nie mam szacunku do tych ludzi i mówię to wprost. Ci, 

którzy to wymyślili, celowe działanie, po to żeby mnie zdyskredytowad i pokazad, że jestem 

chorągiewką, a nią nigdy nie byłem, nigdy nie jestem. Mam swoje preferencje o tym wie także, myślę, 

że przyjaciel Ornety dobre słowo Andrzej Śliwka. On o tym wie. My nie raz o tym rozmawialiśmy, ale 

to dzięki niemu, i zawsze będę to podkreślad, Orneta wykorzystała swój czas przedwyborczy. I to 

powiem, bo Burmistrz Ornety, jakikolwiek by on nie był, musi zakopad swoje ambicje nie tylko 

polityczne, ale własne przekonania, powierzyd temu kto może pomóc dla rozwoju Ornety. I dzisiaj to 

się stało. Nigdy nie pozyskaliśmy tylu środków w 2 miesiące, przez 13 lat będąc Burmistrzem. Zawsze 

będę to podkreślad, zakopałem swoje ambicje i pokazałem, że potrafię pozyskiwad środki. Przypomnę 

tylko ostatnie fakty: 5 700 000 na drogę Orneta-Karkajmy. 2 miliony ponad na drogę do 

Wojciechowa, 2 miliony złotych dla ulicy PUR-u mówiąc bardzo kolokwialnie, i ul Zielonej z nakładką 

asfaltową. I to są fakty, a ci którzy będą chcieli mi dokopad zawsze będą mogli to robid. Ale ja dzisiaj 

mówię to wszystkim paostwu tu siedzącym, już nie robi to na mnie żadnego wrażenia, róbmy swoje. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: To były 2 zdania bardzo wielokrotnie złożone. Dziękuję. Jeżeli nie 

ma więcej pytao, to przechodzimy, zamykamy punkt 20. 

 

21. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 21. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania 

i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. Bardzo proszę o odczytanie 

pierwszej odpowiedzi. Już daję głos. 

Radny Marcin Jotko: Do pana Dariusza Butkiewicza radnego Rady Miejskiej w Ornecie. W odpowiedzi 

na zapytanie z dnia 27 września 2023 roku, udzielam następujących odpowiedzi. 1. Pismo w sprawie 

oświetlenia przejśd przez kładkę na rzece Drwęca Warmioska zostały uznane na wniosek i zgodnie z 

przepisami prawa nie zostały umieszczone w BIP Urzędu Miejskiego w Ornecie. 2. Burmistrz Ornety 

pozyskał z KOWR środki na przedsięwzięcie pod nazwą ,,Doprowadzenie do należytego stanu 

technicznego ciągów komunikacyjnych obsługujących osiedle mieszkaniowe po byłym PGR na 
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działkach nr 9/10 oraz 475 obręb Mingajny, w miejscowości Wola Lipecka gmina Orneta w wysokości 

439 053,03 zł. 3. Nie. 4. Prosimy o doprecyzowanie pytania, ponieważ jest niezrozumiałe. 5. Po raz 

kolejny informuję, że ulica Jaśminowa i Sosnowa w Ornecie są objęte bieżącym utrzymaniem w 

zakresie zapewnienia ich przejęzyczenie w tej kwestii utrzymywany jest bezpośredni, bieżący kontakt 

z zainteresowanymi mieszkaocami. W temacie ich utwardzania, otrzymał pan już wcześniej 

wielokrotnie wyjaśnienia. Stanowisko w tej sprawie nie zmieniło się. Do pana Dariusza Butkiewicza 

radnego Rady Miejskiej w Ornecie. W odpowiedzi na wniosek z 27 września 2023 roku w sprawie 

włączenia przejśd pieszych do głównego ciągu komunikacyjnego prowadzących przez kładki na rzece 

Drwęca Warmioska pomiędzy ulicami Mickiewicza i 1 Maja a ulicą Polną oraz o montaż lamp 

solarnych informuję, że obszar obejmujący między innymi wnioskowane ścieżki i przejścia to tereny 

rolne, zadrzewione nieużytki, z przeznaczeniem w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego miasta Orneta... między innymi jako tereny Zp2 funkcja zieleni publicznej urządzonej, 

oraz ZZ obszar bezpośredniego zagrożenia powodzią, pozostałe ciągi ekologiczne. Aktualnie dla tego 

obszaru poza wspomnianym miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego nie są 

sporządzane żadne opracowania dokumentacyjne, które były w sposób całościowy i szczegółowy 

określały sposób jego zagospodarowania, stąd istniejące ścieżki i przejścia mają charakter 

tymczasowy, w żaden sposób nie przesądzają o trwałości istniejącego obecnie sposobu korzystania z 

tego terenu. Inwestowanie i wydatkowanie środków publicznych w takich okolicznościach formalno-

prawnych w jakikolwiek rodzaj oświetlenia tych ciągów i przejśd nie znajduje podstaw, a bez 

całościowo zatwierdzonej dokumentacji z wymaganymi pozwoleniami i uzgodnieniami dotyczącymi 

trwałego zagospodarowania tego terenu nie będzie nosid znamion legalności, efektywności, 

zarządzania majątkiem gminy i może zostad podważone. Podsumowując bez wykonania dodatkowych 

opracowao, analiz i uzyskania finalnej dokumentacji techniczno-prawnej, między innymi operatu i 

pozwolenia wodnoprawnego, analiz pod kątem lokalizacji obiektów i zagospodarowania terenu na 

obszarze szczególnego zagrożenia powodzią oraz określenia na podstawie dokumentacji szacunków 

kosztów, wszelkie duże nakłady inwestycyjne należy na obecnym etapie wykluczyd, a wydatki z 

budżetu ograniczyd do bieżącego utrzymania. Rozwój i zagospodarowanie tego obszaru może 

nastąpid po wykonaniu wyżej wymienionej dokumentacji określeniu ewentualnych etapów 

zagospodarowania. Zawsze jednak po uprzednim zapewnieniu środków finansowych na ten cel i 

wpisaniu tych zamierzeo do budżetu gminy. Do pana Dariusza Butkiewicza radnego Rady Miejskiej. W 

odpowiedzi na złożone pismo z dnia 27 września 2023 r. w sprawie inwestycji Rewitalizacja 

przestrzeni publicznej przy Miejskim Domu Kultury im. Franciszka Chruściela w Ornecie na cele 

kulturalno-rekreacyjno-sportowe etap I, złożone na sesji Rady Miejskiej w dniu 27 września 2023 i 

przekazane Burmistrzowi w dniu 4 października określonego jako zapytanie, informuję, że wyżej 
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wymienione pismo nie zawiera pytania i wymaganych elementów właściwych dla interpelacji i 

zapytao. Do pana Dariusza Butkiewicza radnego Rady Miejskiej. W odpowiedzi na złożone pismo dnia 

27 września 2023 r. w sprawie jakie umowy cywilnoprawne, umowy zlecenia, umowy o dzieło, w 

okresie 1 styczeo 2018-27 wrzesieo 2023 były zawierane przez Burmistrza Ornety, proszę o 

przedstawienie ksero tych umów oraz rachunków za wykonaną usługę opłaconych przez gminę 

Orneta, złożone na sesji Rady Miejskiej w dniu 27 września 2023 roku i przekazane Burmistrzowi w 

dniu 4 października określonego jako zapytanie, informuję, że wyżej wymienione pismo nie zawiera 

wymaganych elementów właściwy dla interpelacji i zapytao. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Zamykamy punkt 21. 

 

22. Informacje i komunikaty. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 22. Informacje i komunikaty. Pierwszy 

komunikat. PKP Polskie Linie Kolejowe za zakład linii kolejowych w Olsztynie, informuje, że z dniem 

23 października 2023 roku zostaje wznowiony ruch pociągów na linii kolejowej nr 221 Gutkowo-

Braniewo na odcinku Gutkowo-Pieniężno. W związku z powyższym zwracamy się o powiadomienie 

miejscowej ludności, lokalnych służb o wznowionym ruchu pociągów i zachowaniu ostrożności przy 

przekraczaniu torów w obrębie przejazdów kolejowo-drogowych. Jednocześnie zwracamy się o 

dokonanie sprawdzenia oznakowania drogowego na drogach dojazdowych do przejazdów. I jeszcze 1 

komunikat. Proszę paostwa, wszyscy radni paostwo, macie na esesji...Już tylko i pan Burmistrz będzie 

mówił, już, i ile będzie chciał. W związku, przyszło do nas pismo ze Starostwa Powiatowego w 

Lidzbarku i jest Strategia Rozwoju powiatu lidzbarskiego na lata 2023-2030 i my jako mieszkaocy 

miasta możemy wnieśd uwagi, paostwo również jako radni. Proszę zapoznad się. I jeżeli ktoś z 

paostwa będzie miał uwagi do tego, do tej strategii to proszę w biurze rady je składad. I proszę panie 

Burmistrzu Oddaję panu głos. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Dziękuję, nie chcę, nie chciałem zabierad panu głosu, ale chodziło o ten, 

pociągi, bo prosiłbym bardzo paostwa o zrozumienie i wyrozumiałośd, że ten komunikat nie dotyczy 

wznowienia ruchu osobowego pociągów, od 23 października, tylko towarowego, na tę chwilę. 

Natomiast jak paostwo zajrzycie dzisiaj do Internetu, jak zajrzycie, to trzeba czytad tak, bo, ja już 

słyszałem, że ludzie do mnie też dzwonili i mówili, że już jedziemy pociągiem do Olsztyna. Tam jest 

napisane towarowego i chyba specjalistycznego? Nie pamiętam dokładnie. I w grudniu tego roku, 

bodajże około 10 grudnia, będzie uruchomiony ruch pociągów, oczywiście obsługujących naszych 

mieszkaoców. To jest jeden temat. Jeżeli chodzi o Strategię rozwoju powiatu lidzbarskiego to też 

namawiam, za panem Przewodniczącym, jak zajrzycie do tego dokumentu, tam jest bardzo wiele 

ogólnych informacji dotyczących powiatu. Oczywiście my także będziemy ten dokument analizowad 
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dogłębnie, po to żeby nie zapomniano o zapisach dotyczących rozwoju także naszego miasta, które 

także jest, i gminy Orneta, która jest w powiecie lidzbarskim. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Pan Adam Kaczmarek bardzo proszę. 

Radny Adam Kaczmarek: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Paostwo, korzystając z 

dzisiejszej sesji chciałbym powiedzied i podziękowad. Mianowicie kilka lat temu, wraz ze świętej 

pamięci, radnym Karolem Ejkszto, składaliśmy wnioski o modernizację, Karol Ejkszto ul. Zielonej, ja 

PUR-u. Na tamten czas, niestety nie udało się nic zrobid dlatego, że koszta tych modernizacji były tak 

wielkie, że budżet gminy by tego nie udźwignął. Chciałbym bardzo serdecznie w imieniu Karola i w 

imieniu swoim, podziękowad przede wszystkim koleżankom i kolegom radnym Rady Miejskiej w 

Ornecie za to, że jednogłośnie poparli ten wniosek, żeby takiej modernizacji dokonad, a także 

chciałbym podziękowad panu, panie Burmistrzu i pana pracownikom, że przygotowaliście paostwo 

taki wniosek. On został wysłany i gmina Orneta otrzymała na te modernizację, bardzo ważny dla 

mieszkaoców tych ulic, 1 800 000 zł. Także dziękuję serdecznie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, pan Burmistrz Ireneusz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Chciałbym korzystając z okazji, są już ogłoszenia i komunikaty panie 

Przewodniczący? To ja chciałbym zaprosid, w imieniu wszystkich nas tu siedzących na obchody Święta 

Niepodległości, które w tym roku jak zawsze przypadają 11 listopada. O godzinie 9:45 spotkamy się 

przed Ratuszem, będzie taki mini uroczysty apel i podniesienie flagi na maszt naszego kraju. Później 

przejdziemy do kościoła, uroczysta, tam odbędzie się uroczysta msza w intencji Ojczyzny. Po mszy 

udamy się na piechotę na, na Grób Nieznanego Żołnierza w Ornecie, grób Sybiraków i Pilotów tablice 

Pilotów, które, którzy zginęli z 29 Pułku Lotnictwa Myśliwskiego. I o 19:00, po mszy świętej, w imieniu 

Uniwersytetu Trzeciego Wieku, zapraszam na koncert laureatów piosenki patriotycznej. A po 

koncercie na uroczystośd, na uroczystośd taką już event-ową, na grochówkę i kiełbaskę przy starej 

plebanii. Mówię to także w imieniu księdza proboszcza Krzysztofa Józefczyka. 19 listopada, wcześniej 

16 listopada, chciałbym zaprosid paostwa, myślę, że pan Przewodniczący też to pewnie chciał 

powiedzied?  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Nie, jak już Burmistrz zaprosi to ja bym nie śmiał.  

Burmistrz Ireneusz Popiel: Dziękuję. Zaprosid wszystkich mieszkaoców i wszystkich paostwa tu 

obecnych, na naszą konferencje podsumowującą 710-lecie naszego miasta. Będą ciekawe odczyty, 

ciekawe rozmowy, możliwośd uzyskania bardzo ciekawych informacji dotyczących naszej historii, 

naszego miasta. 17 listopada o 18:00 w kościele pod wezwaniem Świętego Jana Chrzciciela, w imieniu 

księdza proboszcza Krzysztofa Józefczyka, chciałbym zaprosid paostwa na uroczystą mszę świętą w 

intencji naszego miasta. Święta Elżbieta jest naszą patronką i ku jej czci będzie także ta msza w 

naszym kościele. 19 listopada, w niedzielę, o 11:30 msza święta, a po mszy świętej chcemy zaprosid 
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także z księdzem proboszczem Krzysztofem Józefczykiem na pokaz Orkiestry Reprezentacyjnej Straży 

Granicznej tutaj przed ratuszem. To wszystko oczywiście jest, te wszystkie informacje będą dostępne 

także na naszym Facebooku, w mediach społecznościowych. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z paostwa ma jeszcze jakiś komunikat 

albo informacje? 

 

23. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Jeżeli nie ma, to w takim razie ja bardzo serdecznie wszystkim 

paostwu dziękuję za udział w sesji, radnym, gościom. I zamykam 65 sesję Rady Miejskiej. 

 

 

Przewodniczący 

Rada Miejska w Ornecie 
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